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Akademika Heyrovského 1203/8, 500 05 Hradec Králové  

tel. (+420) 495 067 111 

e-mail: as.vedeni@faf.cuni.cz 

www.faf.cuni.cz/as 

Zápis z 9. zasedání Akademického senátu 

č. j.  UKFaF/553947/2024 

konaného dne 23. 10. 2024 od 14:00 hodin v zasedací místnosti děkanátu 

Přítomni: dr. Bárta Pavel, doc. Boušová Iva, Cápayová Mária, Čech Petr, Čech Stanislav, doc. 
Červený Lukáš, dr. Doseděl Martin, dr. Hradiská Breiterová Kateřina, Janovcová Hana, dr. 
Jirkovský Eduard, dr. Kastner Petr, Klusák Ondřej, doc. Krátký Martin, Kučerová Eliška, dr. 
Kudláčková Zděnka (do 15:09), dr. Macháček Miloslav, Ptačin Tomáš, Mgr. Reguli Adam, Mgr. 
Sedláček Patrik, doc. Sklenářová Hana, doc. Vraníková Barbora  
 

Vedení fakulty: doc. Roh Jaroslav, prof. Šimůnek Tomáš (do 14:50), doc. Kučera Radim,  
prof. Štaud František 

 
Hosté: Mgr. Mašková Eliška, Mgr. Matějka Lukáš, Ing. Navrátilová Lucie 

 
Sekretářka Akademického senátu: Dvořáková Ivana 
 
Omluveni: Mgr. Hrdinová Iva, doc. Malý Josef, prof. Nachtigal Petr, prof. Nováková Lucie,  
Ing. Vlčková Lenka, dr. Vokřál Ivan, prof. Zimčík Petr 
 
 

Navržený program: 

1. Zahájení 

2. Schválení programu 

3. Vystoupení vedení FaF UK 

4. Informace z AS UK a komisí AS UK 

5. Podmínky pro přijetí do bakalářského studijního programu Léčivé rostliny 

a nutraceutika pro akademický rok 2025/2026 akreditovaný v českém jazyce 

6. Různé 

 

 

  



1. Zahájení 

 

Místopředsedkyně Akademického senátu FaF UK Hana Janovcová ve 14:10 zahájila  

9. zasedání senátu. Na úvod přivítala senátory, vedení fakulty a hosty zasedání.  

 

Senát se sešel v usnášeníschopném počtu. Jako skrutátoři pro zasedání byli určeni Eliška 

Kučerová a Petr Čech, zápis provedla Ivana Dvořáková. 

 

 

2. Schválení programu 

 

S navrženým programem 9. zasedání AS byli senátoři seznámeni dopředu. Ze strany senátorů 

nebyly k programu vzneseny žádné připomínky ani navržena změna pořadí bodů, a proto 

místopředsedkyně AS FaF UK Janovcová vyzvala senátory k hlasování o jeho schválení.  

 

Hlasování: 21-0-0 (pro-proti-zdržel se)  

Závěr: AS FaF UK schválil program 9. zasedání. 

 

 

3. Vystoupení vedení FaF UK 

Doc. Roh /děkan fakulty/: 

• Připomenutí pozvání na večerní společenský i odpolední odborný program připravený 

k příležitosti oslav 55. výročí založení Farmaceutické fakulty v Hradci Králové. 

o V průběhu odpoledne bude možné navštívit stánky firemních vystavovatelů 

v koridoru, ochutnat nové bylinné čaje připravené na základě receptury 

Katedry farmakognozie a farmaceutické botaniky, prohlédnout si prostory 

fakulty včetně Zahrady léčivých rostlin či zhlédnout výstavu Proměny farmacie. 

o Odborná část programu se uskuteční v posluchárně C od 15:15 hodin: 

▪ Prof. Cahlíková představí bylinné čaje, které vznikly spoluprací 

společnosti Mediate s. r. o. a Katedry farmakognozie a farmaceutické 

botaniky. 

▪ Vzdělávání farmaceutů ve Spojených státech amerických a Německu 

přiblíží děkanka School of Pharmacy na Pacifické Univerzitě v Oregonu 

prof. Markéta Marvanová a doc. Jarmila Jedelská působící na Philipps-

Universität v Marburgu a Univerzitě Friedricha Schillera v Jeně. 

▪ Do navazujícího diskuzního panelu s tématem „Vzdělávání farmaceutů“ 

se zapojí mj. prof. Marvanová a doc. Jedelská, děkan Farmaceutické 

fakulty Univerzity Komenského v Bratislavě prof. Klimas, děkan 

Farmaceutické fakulty MUNI prof. Vetchý, děkan FaF UK doc. Roh 

a prorektorka Univerzity Karlovy pro studijní záležitosti prof. 

Martínková. 

• Poděkování všem kolegům za účast v podnětné diskuzi k reakreditaci studijního 

programu Farmacie. Po připravované schůzce Vědecké rady by mohlo být uzavřeno 



téma státních zkoušek. Následovat budou ostatní podrobnosti návrhu akreditace vč. 

povinně volitelných předmětů a hodinové dotace. 

 

Místopředsedkyně Janovcová otevřela diskuzi. 

 

Mgr. Sedláček požádal o přiblížení dress code festive casual určeného pro slavnostní večerní 

program oslav 55. výročí založení fakulty. 

Doc. Roh uvedl, že se jedná o ležérní či odlehčený společenský oděv, který má podpořit 

příjemnou atmosféru večera. 

 

Mgr. Reguli se omluvil, že se nemohl zúčastnit diskuze k reakreditaci studijního programu 

Farmacie, a zeptal se na nejvíce diskutované varianty státních zkoušek.  

Doc. Roh uvedl, že hodně hlasů podpořilo variantu současné závěrečné zkoušky a jedné další, 

která by buď zakončovala zaměření, nebo jedné určené pro studenty bez zaměření. Silnou 

podporu měla též možnost, aby státní zkoušky definovaly absolventa jako univerzálního 

odborníka, v rámci níž by předcházela ještě jedna souhrnná zkouška založená na komplexním 

zadání. Obě varianty mají klady i zápory, které je nutné zvážit a následně zvolit tu vhodnější. 

 

Mgr. Mašková vznesla dotaz kolegů z Katedry sociální a klinické farmacie, kteří se odborné 

části programu oslav 55. výročí fakulty nebudou moci zúčastnit, zda bude pořízen záznam 

připravovaných přednášek.  

Doc. Roh poděkoval za podnět, uvedl, že původně jeho pořízení plánováno nebylo, ale přislíbil 

prověření možností organizačním týmem. 

 

Nebyly vzneseny žádné další doplňující dotazy či připomínky.  

 

Prof. Šimůnek /Vnitřní záležitosti, projektová činnost a strategický rozvoj fakulty/:  

• Dne 22. října 2024 se uskutečnila bilanční schůzka k prvním šesti měsícům realizace 

projektu Nové technologie pro translační výzkum ve farmaceutických vědách 

(NETPHARM) koordinovaného Farmaceutickou fakultou v Hradci Králové, který 

spojuje Univerzitu Karlovu, Vysokou školu chemicko-technologickou, CEITEC 

Masarykovy univerzity, Ústav organické chemie a biochemie Akademie věd ČR a Ústav 

makromolekulární chemie AV ČR.  

o Již nyní je splněna část povinných indikátorů, až v průběhu realizace naopak 

vyvstaly problémy jako povinnost vedení přístrojových deníků deklarujících 

skutečné používání přístrojů pořízených z prostředků projektu nebo vyloučení 

spolupráce členů Mezinárodní poradní komise na publikační činnosti. Proto 

bude nezbytné provést částečnou obměnu zástupců tohoto nezávislého 

orgánu, aby mohli někteří kolegové na projektu participovat. 

o Spolufinancování projektu je ve výši 5 %, za prvních šest měsíců realizace 

projektu bude naúčtováno zapojeným výzkumným skupinám. 

• Dne 22. listopadu 2024 se uskuteční online seminář k přípravě projektů do výzvy 

Horizont Evropa, nástroje TEAMING 2025.  

o Podpořeny budou rozsáhlé výběrové projekty spojující instituce z méně a více 

rozvinutých částí Evropy. Probíhají proto diskuze o tématu projektu, s nímž by 



se mohla fakulta pokusit získat podporu, které musí být vysoce originální 

a inovativní. Také by bylo nezbytné najít jednoho až dva špičkové partnery ze 

západní Evropy. 

 

Nebyly vzneseny žádné dotazy ani připomínky. 

 

Doc. Kučera /Studijní záležitosti – Farmacie/:  

• Dne 22. října 2024 se uskutečnila porada proděkanů pro studijní záležitosti  

s prorektorkou Univerzity Karlovy prof. Martínkovou. 

o Připravovaná novela zákona č. 111/1998 Sb., o vysokých školách, by mohla 

vstoupit v platnost již 1. ledna 2025, což by znamenalo značnou zátěž pro 

univerzitu i fakulty v podobě změny všech navazujících předpisů (univerzitní 

předpisy musí být modifikovány do jednoho roku, fakultní do dvou let).  

 

H. Janovcová otevřela diskuzi. 

 

Mgr. Sedláček se dotázal, zda již padlo rozhodnutí, jestli se navýšení doktorandského 

stipendia bude týkat všech Ph.D. studentů, nebo pouze nových. 

Doc. Kučera uvedl, že je tato otázka stále otevřena, prof. Martínková uvedla, že s ohledem na 

finanční zátěž snad jen nových. 

Prof. Štaud doplnil, že se v listopadu 2024 se uskuteční schůzka na Rektorátu UK ohledně 

doktorského studia, kde bude toto téma opět diskutováno. 

 

Nebyly vzneseny žádné další dotazy ani připomínky. 
 

Prof. Štaud /Vědecká činnost/:     

• Do prvního ročníku doktorského studia se zapsalo 35 nových studentů, přičemž 

doposud nastoupilo 31. To je o deset více než v AR 2023/2024.  

o I v tomto akademickém roce bude probíhat mimořádné hodnocení studentů 

prvního ročníku, aby byla hned od počátku studia nastavena kvalita studia.  

o Historicky poprvé byl uspořádán seznamovací kurz pro nové doktorandy, jehož 

přípravy se ujal Mgr. Jan Rataj s týmem ve složení Mgr. Petra Grossová, Mgr. 

Seyedeh Niloufar Mohammadi, doc. Martin Krátký a Mgr. Patrik Sedláček. 

V rámci kurzu byly studentům mj. předány informace k náležitostem žádostí  

o financování projektů Grantovou agenturou Univerzity Karlovy. Termín pro 

odevzdání je 29. 10. 

▪ V nejbližší době proběhne evaluační schůzka k organizaci akce. 

• Stále je v jednání reforma doktorského studia i úpravy kritérií habilitačních 

a jmenovacích řízení. V současné době probíhá diskuze na více úrovních, konkrétnější  

informace by mohly být představeny na zmíněné listopadové schůzce. 

• Připomenutí informace, že výzva k dodání publikací pro letošní rok již byla pracovníky 

Střediska vědeckých a knihovnických informací rozeslána.  

 

H. Janovcová otevřela diskuzi. 

 



Dr. Hradiská Breiterová požádala, zda by bylo možné do budoucna zapojit do seznamovacího 

kurzu i studenty druhého ročníku, kteří zahájili studium později, a tedy žádosti o podporu 

Grantové agentury UK budou podávat také poprvé.  

Prof. Štaud poděkoval za podnět, ačkoli byly obecné informace poslány elektronicky, není 

problém pozvat i tyto studenty k osobní schůzce, domluví se s kolegy z Vědeckého oddělení. 

 

Nebyly vzneseny žádné další dotazy ani připomínky. 
 

Doc. Roh za nepřítomnou prof. Novákovou /Vnější a mezinárodní vztahy fakulty/:  

• Pozvání na připravované akce: 

o 26. listopadu se uskuteční Benefiční koncert pořádaný studenty Farmaceutické 

a Lékařské fakulty v Hradci Králové. 

o 10. prosince 2024 proběhne Vánoční koncert FaF UK.  

o 19. prosince 2024 slavnost k dosažení nejvyššího bodu stavby projektu 

Mephared 2, tzv. glajcha. 

▪ Bude připravena prohlídka stavby se stavbyvedoucími  pro vybrané 

osoby (10:00-12:00), výběh do nejvyššího patra, májka na střeše, ve 

12:30 dorazí rektorka Univerzity Karlovy prof. Králíčková s dalšími 

významnými hosty a novináři. 

o 10. a 11. dubna 2025 proběhne Studentská vědecká konference. 

o 23. dubna 2025 se uskuteční Veletrh bioanalytiky a farmacie (BAF). 

o Datum konání Dne Zentivy bude upřesněno později. 

• Poděkování všem, kteří se podílí na skvělých propagačních akcích s širokým dopadem 

včetně Noci vědců, kterou navštívilo přes tisíc účastníků. 

 

Doc. Roh za nepřítomného prof. Zimčíka /Investiční a technický rozvoj fakulty/: 

• Mephared 2 

o Práce pokračují, zintenzivňují se jednotlivé kroky a připravují se veřejné 

zakázky na vnitřní vybavení, protože již v průběhu stavby bude stěhována část 

zařízení a nábytku. Jednotlivé práce budou muset být perfektně koordinovány.  

o V rámci slavnosti „Glajcha“ budou ve foyer kampusu Mephared 1 umístěny 

plány jednotlivých pater budov Mephared 2, u nichž budou přítomni zástupci 

stavebního dozoru i stavbyvedoucího pro případné dotazy.  

 

Doc. Roh za nepřítomnou Ing. Vlčkovou /tajemnice fakulty/:  

• Fakulta se bude připojovat k celouniverzitní smlouvě pojištění majetku a odpovědnosti  

uzavřené s uskupením tří pojišťoven (ČPP, Kooperativa a Uniqa). Očekáváme úspory 

díky výhodnějším podmínkám pro pojištění přístrojů a přístrojového vybavení. 

Zároveň celková částka pojistného bude nižší než současné roční pojistné. 

• Došlo k reorganizaci Personálního a mzdového oddělení, v rámci níž byl upraven 

celkový objem pracovních úvazků a na oddělení nastoupila Ivana Dvořáková. 

 

Místopředsedkyně Janovcová otevřela diskuzi. 

 



Doc. Sklenářová se zeptala, jakým způsobem bude zajištěn denní provoz recepce, a  uvedla 

některé problémy, k nimž nyní dochází. 

Doc. Roh odpověděl, že provoz recepce zajišťují v odpoledních hodinách pracovníci 

Investičního a provozně-technického oddělení, což by mělo platit i do budoucna. Dopolední 

provoz má na starosti bezpečností agentura Berserk. Současný pracovník by měl být od 

listopadu nahrazen jiným stálým, který zvládne chod recepce bez problémů zajistit. Situace 

by se tedy měla v nejbližších týdnech stabilizovat. 

 

Mgr. Mašková sdělila, že oficiální vydavatel karet ISIC v České republice společnost GTS Alive 

s. r. o. přestala s platností od akademického roku 2024/2025 vydávat přelepky ISIC karet 

prodlužující platnost licence a dotázala se na alternativní možnosti vydávání studentských 

průkazů.  

Doc. Roh odpověděl, že i doposud měli studenti možnost zvolit si mezi ISIC a standardním 

průkazem studenta, což potvrdila i vedoucí Studijního oddělení Ing. Navrátilová. 

Mgr. Mašková doplnila, že záležitostí se nyní intenzivně zabývá studentská komora AS UK. 

Pražskými vysokoškolskými studenty již byla sepsána petice pro zachování ISIC i ve fyzické 

podobě. 

Ing. Navrátilová uvedla, že téma je na univerzitní úrovni intenzivně diskutováno i s ohledem 

na reálné využívání funkcí karty i v jiných institucích (např. studentům lékařských fakult slouží 

ke vstupu do nemocnic). Vydavatel průkazů situaci popisuje tak, že si stěžuje cca tisíc studentů 

z celé České republiky.  

Dr. Jirkovský dodal, že se tímto problémem zabývala i Komise pro informační technologie AS 

UK a kvestor Univerzity Karlovy Mgr. Maňásek uvedl, že by se mohl snížit poplatek za vydání 

nové karty. Nicméně místo přelepky bude možné průkazy revalidovat digitálně, tedy studenti 

mají možnost přestoupit na elektronickou verzi k umožnění uplatnění slev jako doposud. ČR 

je jedna ze tří zemí v Evropě, která nemá ISIC elektronicky. 

 

Doc. Vraníková se zeptala, z jakého důvodu je nyní třeba vypisovat termíny průběžných 

státních zkoušek až do konce akademického roku. Doplnila, že je obtížné stanovit přesný 

termín na několik měsíců dopředu a pro menší katedry není snadná ani zastupitelnost, aby 

byl termín dodržen. 

Doc. Kučera uvedl, že účelem je naplánování běhu státních zkoušek na celý akademický rok 

tak, aby studenti byli od počátku informováni a bylo vše jasné. Doplnil, že vypsání termínu 

nemusí být totožné se zápisem na termín, aby byla umožněna flexibilita, např. z důvodu 

nepřítomnosti členů komise. Dle Studijního a zkušebního řádu musí být datum konání známo 

jeden týden dopředu.  

Doc. Krátký se dotázal, jakým způsobem jsou vybíráni studenti na reprezentaci fakulty na 

veletrzích (Gaudeamus, Na Karlovku aj.), zda je zohledňován i např. jejich prospěch a další 

faktory, nebo jde pouze o to, kdo se přihlásí dříve. 

Vzhledem k nepřítomnosti prof. Novákové uvedl doc. Roh, že si podnět zapíše a předá paní 

proděkance pro vnější a mezinárodní vztahy. 

 

Nebyly vzneseny žádné další dotazy ani připomínky. 

 

Hlasování: Přijato tichým souhlasem.  



Závěr: AS FaF UK vzal na vědomí informace od vedení fakulty.  

 

 

4. Informace z AS UK a komisí AS UK  

Dr. Kudláčková přednesla informace ze zasedání Komise pro třetí roli a Ekonomické komise 

AS UK. 

• Komise pro třetí roli: 

o Informace od prorektora Univerzity Karlovy pro vnější vztahy doc. Vlacha: 

▪ Proběhlo zahájení akademického roku v Kampusu Hybernská. 

▪ Pokračují práce na databázi mediálně zdatných vědců. 

▪ V letních měsících byl paní rektorce předložen materiál Krizová stránka 

webu. 

▪ Poděkování fakultám, které se zapojily do akce Noc vědců. Napříč 

univerzitou bylo připraveno 115 programů pro celkových 6 500 

návštěvníků. Nezapojila se pouze Lékařská fakulta v Plzni. 

▪ Nová vedoucí oddělení komunikace a tisková mluvčí Univerzity Karlovy 

Mgr. Lucie Přívětivá. 

▪ V rámci nové akce Přírodověda do škol bude zajištěno na 200 center po 

celé republice, probíhají přípravy k uzavření dohody o spolupráci. Pan 

prorektor by též rád rozšířil i do Prahy akci Konference mladých 

přírodovědců, která doposud probíhala v Hradci Králové a Olomouci. 

▪ V Didaktikonu byla zpřístupněna nová expozice Brouci. 

▪ UK bude spouštět uchazečské weby, do portálu bude doplněna 

i středoškolská odborná činnost a univerzita třetího věku. 

▪ Na základě dotazu dr. Farkaše k využití Welcome centra v Celetné ulici 

proběhla dramatická diskuze. 

▪ Aktuální informace ke sjednocení vizuálního stylu UK, do roku 2026 

bude předložen nový manuál pro fakulty. 

▪ Materiál s pilotními výsledky z šetření mezi uchazeči o studium na UK 

bude komisi poskytnut v polovině listopadu.  

o Prorektorka pro internacionalizaci a zahraniční styky Ing. Henebergová 

informovala o aktivitách univerzity po tragických událostech na Filozofické 

fakultě UK. Koordinátor Centra resilience Jan Tesárek předal navazující 

informace o podpůrné činnosti tohoto centra, které vzniklo v létě 2024, a jehož 

úkolem je mj. zajistit připravenost na jakékoli budoucí krize a konflikty. 

o Proběhla rozsáhlá diskuze ke speciálnímu číslu časopisu FORUM i dalšímu 

směřování tohoto časopisu obecně. 

• Ekonomická komise AS UK: 

o Běžná schvalovací právní jednání, všechna podpořena a předána plénu AS UK.  

o Vystoupení kvestora Univerzity Karlovy Mgr. Maňáska: 

▪ Vratky DPH již byly předány fakultám. 

▪ Informace o Kolejích a menzách UK. 

▪ Byly schváleny všechny ESF projekty i projekt ERDF pro studenty se 

specifickými potřebami. 

 



Dr. Jirkovský předal informace ke Komisi pro vědu a Komisi pro informační technologie AS UK. 

• Komise pro vědu AS UK: 

o Zasedala v předtermínu, následující zasedání se uskuteční 1. listopadu 2024. 

• Komise pro informační technologie AS UK: 

o Byl představen současný pohled na studentské e-mailové schránky. Doposud 

nebyly spuštěny ani testovací verze, zároveň byly otevřena otázka prostoru na 

úložišti a náklady na něj. 

o Představena podoba nových diplomů.  

▪ V dolní části je uveden kód pro propojení tištěné a elektronické verze. 

▪ Již je připravena česká i ekvivalentní anglická verze.  

▪ V lednu 2025 byl měl být zahájen zkušební provoz, v červnu 2025 by 

měla být plně funkční možnost vydávání nových diplomů. 

▪ Do roku 2019 nebyly archivovány promoční matriční knihy, proto se 

stále řeší převod starších diplomů do elektronické verze. Poté již bude 

možné zažádat o elektronickou kopii (opis). 

o Nový Studentský informační systém: 

▪ Představen modul pro přihlašování (zapisování předmětů, anotace 

předmětu, predispozice, nový rozvrh, možnost zápisu celého balíčku 

povinných předmětů a další). Novinkou je dashboard, kde se zobrazují  

informace, ve které menze má v daný den student oběd, jaké 

přednášky ho čekají aj.). Automatický převod do mobilní aplikace se 

stále připravuje. 

 

Mgr. Mašková následně sdělila informace ze zasedání pléna AS UK, Sociální a Studijní komise 

AS UK. 

• Zasedání Akademického senátu Univerzity Karlovy dne 11. října 2024: 

o Zamítnut požadavek doc. Damohorské z Husitské teologické fakulty na zrušení 

jmenování zástupců do Rady pro vnitřní hodnocení UK, protože jména 

nominovaných byla AS UK zaslána pouze elektronickou poštou. 

o Vystoupení rektorky Univerzity Karlovy prof. Králíčkové: 

▪ Pro rok 2025 došlo k navýšení rozpočtu dotace na vědu o 400 mil. Kč, 

podíl UK činí cca 100 mil. Kč. Příspěvek na vzdělávání bude činit 4 mld. 

Kč. 

▪ Pražští rektoři se setkali s primátorem Prahy doc. Bohuslavem 

Svobodou, aby jednali o provázání aktivit vysokých škol a města. 

▪ Probíhá finalizace pozice České republiky v příštím evropském projektu 

Framework Program 10 (FP10) týkajícím se zejména internacionalizace 

a mobility. 

▪ Do budoucna bude řešen rozpočet projektu ERASMUS (část prostředků 

bude vyčleněna na podporu spolupráce s Ukrajinou). 

▪ Byl podepsán tendr se sedmi korejskými univerzitami. 

▪ Pozvání na 17. listopadu 2024 na pražský Albertov a 18. prosince 2024 

na Vánoční koncert Univerzity Karlovy. 

▪ UK chce přejmenovat Noc vědců na Noc vědy z důvodu genderové 

vyváženosti. 



▪ UK Point pomohl Univerzitě v Opavě v souvislosti se záplavami 

poskytnutím dobrovolníků. 

▪ Univerzita Karlova je v ČR lídrem v pedagogických dovednostech, 

vyměňuje si kurzy a projekty s řadou dalších univerzit. 

o Proběhly diskuze ohledně časopisu FORUM a personálních změn na Katolické 

teologické fakultě i Rektorátu UK. Též byla vyslovena nespokojenost se 

jmenováním zástupců Rektorátu UK do Rady pro vnitřní hodnocení UK. 

o Schváleno Opatření rektora č. 33/2024 Přiznávání stipendií na podporu 

ubytování na Univerzitě Karlově v akademickém roce 2024/2025. 

▪ OR reflektuje navýšení stipendia pro sociálně slabší studenty, bylo 

zrušeno stipendium pro přijíždějící ERASMUS+ studenty aj. 

o Předložena Informační zpráva o aktivitách UK po událostech z 21. prosince 

2023 na Filozofické fakultě Univerzity Karlovy. 

o Vývoj plnění rozpočtu celkových výnosů Univerzity Karlovy k datu 30. června 

2024 je stabilní až nadprůměrný. 

• Sociální komise AS UK: 

o Předložena stížnost studentských organizátorů Úvodního soustředění 

Přírodovědecké fakulty na vedoucí Výcvikového střediska UK v Horním Poříčí 

ohledně pochybení při výskytu štěnic. Komise vyzvala vedení UK k hledání 

systémového řešení podpory seznamovacích kurzů. 

• Studijní komise AS UK: 

o Projednáváno memorandum o spolupráci s Bakala Foundation a Kellner Family 

Foundation, které univerzitě zajistilo negativní veřejné vnímání a závazek 

v memorandu není v souladu s právními předpisy. 

 

Nebyly vzneseny žádné dotazy ani připomínky. 

 

Hlasování: Přijato tichým souhlasem. 

Závěr: AS FaF UK vzal na vědomí informace o zasedání AS UK a komisí AS UK.  

 

 

5. Podmínky pro přijetí do bakalářského studijního programu Léčivé rostliny 

a nutraceutika pro akademický rok 2025/2026 akreditovaný v  českém jazyce 

Doc. Roh jako předkladatel uvedl, že studijní program byl úspěšně akreditován, a proto nastal 

čas nastavit přijímací řízení tak, abychom byli schopni kontrolovat, jaký počet studentů ke 

studiu nastoupí. Následně zodpověděl dotaz vznesený senátory předem. 

• V rámci přijímací zkoušky není uvedena chemie. Vzhledem k náplni studia bychom 

očekávali alespoň základy. Kdo a jak stanovil podmínky přijetí? Je to garant programu, 

nebo proděkan pro studijní záležitosti? 

o Na rozhodnutí se shodlo jak vedení fakulty, tak garantka programu. Zařazení 

přijímací zkoušky z chemie by zásadně neovlivnilo pořadí, ale mohlo by 

zbytečně odradit některé potenciální uchazeče. Během studia se pochopitelně 

studenti s chemií setkají, nejedná se však o stěžejní předmět programu. 



Proděkan pro studijní záležitosti doc. Kučera zodpověděl další dva dotazy vznesené členy 

Studijní komise AS FaF UK: 

• Bylo by vhodné nějak blíže specifikovat, že za splnění uvedených podmínek se udílí 

bonifikace: např.: se udílí bonifikace 5 bodů, a započítává se pouze 1×. 

o Informace, že se bonifikace započítává pouze jedenkrát, je uvedena hned 

v následujícím odstavci. Může být ale upraveno. 

• Pokud bude přijímací zkouška pouze z biologie, z jakého důvodu dostávají bonifikaci 

za úspěšné řešení okresního kola olympiády z oborů, jako je geografie a geologie, 

chemie, zdravotnictví, matematika a statistika, fyzika či zemědělství, lesní a vodní 

hospodářství? 

o Jedná se o ocenění aktivity daného studenta, který je schopen vyjma studia 

řešit i další témata, což souvisí s potenciální studijní úspěšností. Zároveň jsou 

tyto oblasti uvedeny i u SP Farmacie a Laboratorní diagnostika ve zdravotnictví.  

 

Místopředsedkyně Janovcová otevřela diskuzi. 

 

Dr. Doseděl se dotázal, zda se jedná tedy o všechny středoškolské olympiády, nebo jsou 

selektované, a zda tyto olympiády organizuje Ministerstvo školství, mládeže a tělovýchovy.  

Doc. Kučera odpověděl, že jde pouze o ty, které se studijním programem souvisí a uvedl, že 

se jedná samozřejmě o oficiální olympiády pořádané pod záštitou MŠMT.  

Doc. Roh dodal, že zvolené oblasti spadají do přírodovědných a medicínských oborů. 

 

Doc. Sklenářová se zeptala, zda bude poskytována bonifikace i za středoškolskou činnost. 

Doc. Kučera odpověděl, že ano, konkrétně za úspěšné absolvování Jednodenní juniorské 

Univerzity Karlovy na FaF UK. 

Ing. Navrátilová dodala, že jelikož není plánována možnost přijetí bez přijímacích zkoušek, 

jsou podmínky odlišné od SP Farmacie a Laboratorní diagnostika ve zdravotnictví, kde mohou 

být úspěšní řešitelé krajského a vyššího kola olympiád přijati bez přijímacích zkoušek.  

 

Nebyly vzneseny žádné další dotazy ani připomínky. 

 

Hlasování: 20-0-0 (pro-proti-zdržel se) 

Závěr: AS FaF UK projednal návrh podmínek pro přijetí ke studiu pro akademický rok 

2025/2026 do bakalářského studijního programu Léčivé rostliny a nutraceutika v prezenční 

formě studia. Zároveň doporučuje jejich vložení do Studijního informačního systému 

Univerzity Karlovy k posouzení rektorkou UK. 

 

 

 

6.  RŮZNÉ 

Místopředsedkyně AS FaF UK H. Janovcová požádala o schválení zápisu z 8. zasedání AS 

konaného dne 25. 9. 2024, který měli členové AS FaF UK k dispozici k připomínkování 

a obdrželi jej s předstihem. 

 



Nebyly vzneseny žádné připomínky, bylo tedy přistoupeno k hlasování. 

 

Hlasování: 19-0-1 (pro-proti-zdržel se) 

Závěr: AS FaF UK schválil zápis z 8. zasedání AS konaného dne 25. 9. 2024. 

 

Předseda AS FaF UK doc. Krátký připomněl harmonogram voleb do Akademického senátu 

Univerzity Karlovy pro 2 zástupce z řad akademických pracovníků a 2 z řad studentů 

Farmaceutické fakulty v Hradci Králové na volební období 1. 2. 2025 – 31. 1. 2028. Nominaci 

kandidáta je třeba předat v listinné podobě či elektronicky předsedovi dílčí volební komise dr. 

Petru Matoušovi do 1. listopadu 2024. 

 

Senátor Bc. Tomáš Ptačin následně informoval přítomné o výsledku jednání s vedoucí Kolejí 

a menz Univerzity Karlovy v Hradci Králové Ing. Borůvkovou ve věci ztížení podmínek bydlení 

na Koleji Na Kotli z důvodu probíhající rekonstrukce koupelen a kuchyní na bloku A3. Z důvodu 

financování rekonstrukce ze státních prostředků nebude s dodavatelem rozvázána smlouva, 

ale proběhnou personální změny týkající se řemeslníků pracujících na stavbě. Koleje a menzy 

UK v Hradci Králové zároveň nově zřídí kolejní radu. Již probíhají jednání se zástupci 

studentského spolku při Farmaceutické i Lékařské fakultě v Hradci králové, kteří by mohli na 

tomto projektu spolupracovat. 

Mgr. Mašková doplnila, že na Lékařské fakultě v Hradci Králové existují tři studentské spolky, 

a doporučila do jednání zapojit zástupce všech. 

 

Doc. Sklenářová předložila problém týkající se jednodenních omluvenek 

„nemocen/nemocná“ studujících v anglickém jazyce, které jsou studentům vystavovány dr. 

Hoškovou. Dodala, že chápe, že studenti mohou být v diskuzi s paní doktorkou mnohdy 

neoblomní, ale situace zašla tak daleko, že dr. Jáč byl s paní doktorkou osobně jednat a dohodl 

se s ní alespoň na tom, že omluvenky nebudou vystavovány zpětně ani dopředu na určitý 

počet dní. Zároveň však Katedra analytické chemie nastavila opatření vůči studentům, kdy 

bude možné tuto omluvenku akceptovat pouze jednou za semestr, a to pokud bude do pěti 

dnů od ukončení absence vyjednána studentem náhrada výuky. Zároveň se dotázala na názor 

nebo připomínky kolegů z jiných kateder. 

Prof. Štaud uvedl obdobnou zkušenost již před několika lety, kdy se s dr. Hoškovou domluvil, 

aby alespoň uváděla u každé omluvenky konkrétní diagnózu. Dodržování dohody trvalo pouze 

několik měsíců, následně se paní doktorka vrátila k původnímu „nemocen/nemocná“, což 

potvrdil i doc. Roh. 

Doc. Sklenářová dodala, že právě proto by mohlo být vhodnější nastavení opatření spíše mezi 

fakultou a studenty. 

Dr. Kastner uvedl, že Katedra farmaceutické chemie a farmaceutické analýzy s tímto problém 

nemá, pokud je student nemocný, musí si výuku nahradit a musí to uhradit, takže tolik 

nemocných neřeší. 

Mgr. Mašková navázala dotazem, zda došlo k pokroku v diskuzi s kancléřkou UK ohledně 

memoranda s poskytovatelem zdravotní péče Agel, který by mohl zajišťovat poskytování 

zdravotnické péče obdobně jako v Praze (praktický lékař a zubař) a Plzni (praktický lékař).  

Doc. Roh uvedl, že se vedení fakulty bude situací ohledně dr. Hoškové zabývat, ale zároveň je 

již v přípravě jednání s paní kancléřkou UK Mgr. Štanclovou ke zdravotní péči v Hradci Králové. 



 

Hlasování: Přijato tichým souhlasem.  

Závěr: AS FaF UK vzal na vědomí informace z bodu Různé.  

 

Místopředsedkyně AS FaF UK H. Janovcová poděkovala všem přítomným za účast a ukončila 

zasedání senátu v 15:41 h. 

 

 

Zapsala: Ivana Dvořáková 

Ověřily: Hana Janovcová, doc. PharmDr. Barbora Vraníková, Ph.D. 

 

V Hradci Králové dne 9. 11. 2024. 

  



Příloha č. 1: Usnesení přijatá na 9. zasedání konaném dne 23. října 2024 

 

Usnesení 9-1: AS FaF UK schválil program 9. zasedání AS FaF UK. 

Usnesení 9-2: AS FaF UK vzal na vědomí informace od vedení fakulty. 

Usnesení 9-3: AS FaF UK vzal na vědomí informace ze zasedání AS UK a komisí AS UK. 

Usnesení 9-4: AS FaF UK projednal návrh podmínek pro přijetí ke studiu pro 

akademický rok 2025/2026 do bakalářského studijního programu 

Léčivé rostliny a nutraceutika v prezenční formě studia. Zároveň 

doporučuje jejich vložení do Studijního informačního systému 

Univerzity Karlovy k posouzení rektorkou UK. 

Usnesení 9-5: AS FaF UK schválil zápis z 8. zasedání AS konaného dne 25. 9. 2024. 

Usnesení 9-6: AS FaF UK vzal na vědomí informace z bodu Různé. 

 

Zapsala: Hana Janovcová 

Ověřil:  doc. PharmDr. Mgr. Martin Krátký, Ph.D. 

 


